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A Váci SzC Petzelt József Technikum és Szakképző Iskola Ökoiskola 

Munkaközössége (továbbiakban Munkaközösség, vagy MK) beszámolója a 

jelzett időszakban végzett feladatokról. 

 

A Munkaközösség vezetőjének az évkezdő munkaközösségi értekezleten Szandi-

Varga Péter lett megválasztva. 

 

Ebben a tanévben a MK új feladatdelegálási struktúrát alkalmazott. A MK-

n belül kisebb csoportok alakultak az egyes önkéntesen vállalt feladatok 

koordinálásáért. A vállalt feladatért az adott MK tag/tagok felel és vállalja, 

hogy rendszeres időközönként, de legalább félévente beszámolnak a MK 

vezetőjének az előre haladásról, valamint a félévi, illetve év végi MK-i 

beszámolóban pár mondattal ecsetelik az elért eredményeket, felmerült 

nehézségeket. 

 

„A szelektív gyűjtés elindítása sikeres volt. Minden simán menne, ha 

kapnék némi segítséget, de sajnos hiába kérem a szelektív gyűjtők a mai 

napig oda nem illő egyéb szeméttel vannak tele. A tanári szobában már 

tökéletes a szelektív hulladékgyűjtés. Köszönet az 9/i , 9k és 9/a (!!) 

osztálynak, ahol már megközelíti az "elégségest" a szelektiv gyűjtés. 

Viszont szomorúan tapasztaltam, hogy vannak osztályok, amiből kivették 

a folyosóra a szelektiv gyüjtőket, ennek köszönhetően a müanyag palackok 

például a radiátor mögé kerülnek.”  

Eckensberger Zsolt 

 

Zsolt e mellett az iskola előtti és melletti kertet is mintaszerűen gondozza.  

Az ő ötlete alapján és szervezésében valósult meg a „Te is légy ökotudatos” 

osztályok közötti szelektív gyűjtési verseny, mely sikeres lett. Szintén Zsolt 

kezdeményezése a rágó visszaváltás, mely célja a nem megfelelő helyre 

eldobált rágók mennyiségének visszaszorította.     
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„Próbáltam én is Zsolt munkáját támogatni, hogy azokban az osztályokban, 

ahol tanítok, igyekszem a kukákat ellenőrizni és biztatni a diákokat arra, 

hogy vegyék komolyan a szelektív gyűjtést.”  

Zolya Andrea Csilla 

 

Andi e mellett kiemelten felügyeli a világítás optimális használatát. 

 

„Megcsináltam, kiraktam az ajtókra a "rezsiharcos :)" teendőket 

A zöld napokkal nem vagyok kész, az anyaggyűjtés már megvan, de nincs 

formába öntve. Jót akarok csinálni, de nincs rá időm. A terv az, h laminált 

havi beosztású, újságoldal formátumú tájékoztatók lesznek.” 

Dobai Tamás 

 

„Az iskola előkertjét nyílt nap előtt rendbe tettük a Dobbantósokkal. Levél 

gereblyézés, szemétszedés megtörtént. A villanyt én is Andihoz hasonlóan 

kapcsolgatom, DÖK gyűlésen ismét napirendi pont volt a szelektív gyűjtés, 

szellőztetés, villanyoltás.” 

Eckensberger Tünde 

 

Cseke Anna rendszeresen használja a Zöld Föld című fenntarthatósági 

tankönyvet a diákok épülésére.  

 

A Magyar Természetvédők Szövetsége a Pest Megyei Önkormányzat 

Dorka Áron (Europe Direct irodavezetője) által vezetett projektje keretében 

két órát tarott meg az e-Figyelő kiállításhoz kapcsoltan az elektronikai 

eszközök környezeti és szociális hatásairól.  

 

A földszinti folyosókon környezetvédelemmel és fenntarthatósággal 

foglalkozó transzparensek vannak kihelyezve.  
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A Szentendrei Kompetencia Kávézó és Pedagógiai Műhely 

elnevezésű tudásmegosztó platform keretein belül Dr. Varga Attila az 

ELTE Pedagógiai és Pszichológiai Kar Ember–Környezet Tranzakció 

Intézet egyetemi docense tartott előadást, kerekasztal beszélgetést és 

könyvbemutatót az „Iskolák a fenntartható jövőért” könyv megjelenése 

kapcsán december 8-án.  

Februárban Nánási Andreával a természetművészetről, márciusban 

Dálnoki Istvánnal a KIP módszer és alkalmazási lehetőségeiről 

beszélgettünk.  

Májusban Dr. Simich Rita a Nemzeti Népegészségügyi Központ 

osztályvezetője az „Egészségügyi ellátórendszer szakmai módszertani 

fejlesztése” c. projekt Népegészségügyi ellátórendszer és szolgáltatások 

fejlesztése alprojekt Egészségtudatosság fejlesztése 7 - 18 éves korosztály 

részére elnevezésű program keretében kidolgozott oktatási anyagokat 

mutatta be. 

 

Az ERASMUS Munkaközösséggel igen szoros a munkakapcsolata a MK-

nak, a pályázatok fenntarthatósági tartalmainak kialakítása okán. 

Ennek kapcsán áprilisban Norvégiában  Lung capacity test in Joseph Petzelt 

Technical and Vocational Secondary School című projektünket mutattuk 

be norvég, svéd, lengyel, portugál és litván kollégák, illetve diákok előtt.  

  

Májusban job shadowing programban spanyol kollégáknak szerveztünk 

programot és kísértük őket BMSZC Petrik Lajos Két tanítási Nyelvű 

Technikumába és a BME GTK Műszaki Pedagógia Tanszékére, ahol a 

környezetvédelem-vízgazdálkodás képzésbe, illetve a mérnöktanár és 

műszaki szakoktató képzésbe tekinthettek be.    

 

Iskolánk bekapcsolódott és több osztály érintően, közel 100 diák 

részvételével leszervezete a TESZEDD akciót. 

2023. 06. 16. 

Szandi-Varga Péter  
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